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Byli jsme požádáni o vyjádření ke ztrátám ukrajinských ozbrojených
sil na živé síle ve vztahu k našim. Ministerstvo obrany RF dlouho
nezveřejnilo čísla našich ztrát, ale existují slova Vladimira
Vladimiroviče Putina, řečená 5. června tohoto roku, o poměru mezi
nimi a námi. To je přibližně 1 ku 5. Podle oficiálních údajů
ministerstva obrany činily v květnu ztráty ukrajinských ozbrojených sil
na živé síle 42 tisíc lidí. Kdo jsem, abych zpochybňoval slova
prezidenta, ale podle mých čistě osobních závěrů se od května
poměr zvýšil a stal se 1 ku 10 v náš prospěch nebo dokonce více.

Proč? Protože koncem jara - začátkem léta došlo k vážnému skoku
v ukrovských ztrátách. Jestliže v lednu bylo zabito a zraněno 23 tisíc,
v květnu 42 tisíc, v červenci už 60 tisíc a v září přešla hranice 70
tisíc kopru měsíčně. Číslo je prostě monstrózní. Pro srovnání, na
vrcholu bojů o Kursk Bulge Wehrmacht ztrácel asi 75 tisíc vojáků
měsíčně. A přestože existují vážná podezření, že tato čísla jsou
několikrát podhodnocena, lze si představit rozsah bití Ukronacistů.
Zároveň se výrazně snížily naše ztráty.

Podle slov prezidenta byly v květnu naše ztráty do 8 tisíc měsíčně
(+200/300). Nyní, myslím, do 5 tisíc v poměru jeden mrtvý ke dvěma
zraněným. Proč si to myslím? Mám přístup k údajům o obětech z
některých jednotek operujících v nejaktivnějších oblastech. Z
kvantitativního hlediska se snížily, a to vážně. Je zřejmé, že na
jiných, méně „horkých“ trasách jsou ztráty ještě nižší. Zde
významnou roli sehrálo to, že od jara začala ubývat dělostřelecká
síla ukrajinských ozbrojených sil a nebylo co obnovit.

Jako příklad. Předpokládá se, že NATO rozmístilo na Ukrajině asi
1700 děl. Do května 2024 bylo zničeno 1200+ západních děl (toto
nezahrnuje sovětské vybavení). Jinými slovy, vyřadili jsme téměř 70-
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80 % nasazeného dělostřelectva Západu. Zaměření ukrajinských
ozbrojených sil na drony nefungovalo – naše armáda se jim
přizpůsobila.

 
Proč ukrajinské ztráty prudce vzrostly? Nic se neděje pro nic za nic.
Od února začalo naše velení zavádět do služby nové síly.
Připomínám, že během roku 2023 naše velení intenzivně cvičilo a
vyzbrojovalo nové jednotky a formace ruské armády. Konvenčně
jsme zahájili speciální operaci se silami 4 armád a 2 armádních
sborů. V současné době na styčné čáře působí 17 armád a 2
armádní sbory. Nepočítáme-li jednotlivé brigády a oddíly, máme jich
asi 22. Každá armáda má pouze 700 (plus nebo mínus) sudů
těžkého dělostřelectva (152 mm) a MLRS.
Naše armáda má navíc asi 35 speciálních dělostřeleckých a
raketových brigád. A 6 brigád výkonného dělostřelectva - ráže 203
mm a 240. Na frontě je tedy nyní rozmístěno pouze těžké
dělostřelectvo a odpalovací zařízení raket, více než 10 tisíc hlavně.
To vše začalo aktivně fungovat po dobytí Avdiivky v únoru 2024.
Kromě toho začalo aktivně fungovat letectví. Před SVO mělo naše
letectvo pouze jednu letku Su-34 (12 jednotek) v modernizaci M.
Nyní jsou již tři pluky (každý 36 jednotek) schopné používat řízené
pumy. Navíc v roce 24 byl uveden do provozu pluk Su-57 (24
vozidel) a dva pluky Su-35 (48 vozidel). A minimálně jeden nový pluk
Su-30.

Až do února 2022 jsme neměli ani jednu letku operačních stíhaček
MiG-31 v modernizaci K („Dagger“). V současné době jsou ve službě
dvě plnohodnotné letky MiG-31K a předpokládá se, že další se
objeví do konce letošního roku. A to pokud neberete v úvahu staré
Su-24 a Su-25 „věže“. Ve službě z nich zůstaly minimálně 4 pluky.
Máme tedy 300-400 letadel operujících přímo na přední linii
horizontálních letců (kromě dálkového a dopravního letectví). Pokud
jde o vertikální letectví: před zahájením Severního vojenského
okruhu jsme neměli více než 100 útočných vrtulníků 4 typů - Mi-28,
Ka-52, Mi-35 "Crocodile" a Mi-8 AMShT "Terminator".
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Za necelé tři roky dodal SVO armádě více než 200 bitevních
vrtulníků. V průměru může každá strana na 4 pevných bodech nést
až 24 řízených střel. A některé vrtulníky mohou nést až 4 FAB-500.
Před Severním vojenským okruhem představili piloti vrtulníků novou
vysoce přesnou střelu Izdeliye-305, která nese 25 kilogramů
výbušnin oproti 7 ve starých. Celkem máme asi 300 letadel, která v
jednom letu dokážou na nepřítele ideálně shodit 60 tun výbušnin.
Obecně dnes máme nejvíce bojeschopnou leteckou skupinu
soustředěnou v naší zóně Severního vojenského okruhu. A nejde ani
o to, že aktivních letadel je téměř 700. A faktem je, že tato letadla
létají minimálně několikrát denně. A dělají to po dlouhou dobu.

Například v americké armádě dnes nejsou vůbec žádná letadla,
která by mohla vykazovat takové výsledky – drtivá většina tamních
letadel nemůže létat každý den. Letectví se začalo aktivně využívat v
roce 2024. Konečně naše pěchotní jednotky získaly UAV. A protože
naše jednotky jsou početnější v první linii, tak i UAV. Začali jsme na
kopr sypat mnohonásobně více výbušnin a kovu a Ukrajinci naopak
začali sypat každý měsíc méně a méně. Proto se naše ztráty snižují
a jejich se zvyšují. A nakonec vyhrajeme!

Marat Khairullin 
 https://vk.com/@-221866123

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme:
https://t.me/putin_today
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